
Warszawa, 13 września 2021 r. 

Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów 

Bibliotek Uczelni Medycznych 

w dniu 13 września 2021 r. w Olsztynie 

 

1. Scholastyka Baran – Biblioteka Uniwersytecka Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego 

w Olsztynie 

2. Dagmara Budek – Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie 

3. Katarzyna Falow – Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego 

4. Magdalena Kotlarek-Naskręt – Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu 

5. Witold Kozakiewicz – Centrum Informacyjno-Biblioteczne Uniwersytetu Medycznego w Łodzi 

6. Ewa Nowak - Bibliotek Główna Śląskiego Uniwersytetu Medycznego w Katowicach 

7. Dominika Sidorska – Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu 

8. Joanna Słomkowska - Biblioteka Medyczna Collegium Medicum w Bydgoszczy 

9. Anna Uryga – Biblioteka Medyczna UJ CM  

10. Irmina Utrata – Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 

11. Anna Grygorowicz – członek honorowy RW KDBAUM 

 

1. Potwierdzono jednogłośne przyznanie dyr. Annie Grygorowicz tytułu honorowego członka 

KDBAUM (głosowanie odbyło się drogą elektroniczną) 

 

2. Podjęto decyzję dotyczącą wprowadzenia zasady, iż  dyrektorzy Bibliotek Uczelni będących 

członkami stowarzyszonymi KRAUM automatycznie będą zapraszani na członków 

stowarzyszonych KDBAUM. W związku z tym wyniknęła kwestia konieczności zmiany 

Regulaminu KDBAUM, który takiej zasady dotychczas nie uwzględniał. 

 

3. W związku ze zbliżającym się Zjazdem KDBASP i w kontekście zbliżających się wyborów 

wyłoniono kandydata do Rady Wykonawczej KDBASP – przedstawiciela KDBAUM. 

Zaproponowano kandydaturę dyr. W. Kozakiewicza, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Pozostali członkowie KDBAUM zobowiązali się wspierać kandydata w przyszłych działaniach 

podczas regularnych co 3-miesięcznych spotkań. 

 

4. Omówiono potrzebę aktualizacji informacji na stronie WWW KDBAUM, w tym m.in. informacji 

o poszczególnych bibliotekach, linków do baz bibliograficznych. Podniesiono także kwestię 

podjęcia prac związanych z dostosowaniem strony do standardów dostępności cyfrowej. 

Administratorem strony w dalszym ciągu pozostaje Biblioteka Główna GUMed. 

 

5. Prace nad wspólnym projektem dot. selekcji i przechowywania archiwalnych zasobów 

czasopism drukowanych postępują w dalszym ciągu bardzo wolno. Ustalono konieczność 



intensyfikacji prac. Przyjęto, zaproponowany przez Przewodniczącą Konferencji dyr. Dagmarę 

Budek harmonogram prac – w cyklach dwumiesięcznych na każdy arkusz – w celu ustalenia 

ostatecznych list tytułów do archiwizacji. 

Zwrócono także uwagę na konieczność aktualizowania w CKCzZ bieżącego stanu i lokalizacji, 

który będzie ulegał zmianie w wyniku prowadzonych prac.  

 

6. Dyr. Irmina Utrata przedstawiła informacje dotyczące Forum Bibliotek Medycznych. 

Poinformowała o  zamieszczeniu czasopisma "Forum Bibliotek Medycznych" w bazie ERIH PLUS 

(The European Reference Index for the Humanities and the Social Sciences) oraz w bazie DOAJ 

(The Directory of Open Access Journals). 

Forum Bibliotek Medycznych zyskało nowych członków Rady Programowej. Są to: 

- Tetiana Ostapenko, Ph.D. (National Scientific Medical Library of Ukraine)   

- Rishabh Shrivastava, Ph.D. (University of Rajasthan, India)  

- María Sobrido, Ph.D. (University of A Coruña, Spain) 

Dyr. I. Utrata zwróciła uwagę na potrzebę większego umiędzynarodowienia czasopisma. 

Wspomniała o potrzebie pozyskania kolejnych członków do Rady Programowej z tytułem 

naukowym co najmniej doktora  z zagranicznych bibliotek, instytucji, co zwiększyłoby szanse 

dostania się czasopisma do bazy Scopus. 

Poinformowała także zebranych o wzroście stawki opłaty za korektę, jak również o zmianie firmy 

dokonującej tłumaczeń. 

Kolejny numer, który się ukaże, będzie dotyczył głównie tematyki Polskiej Platformy Medycznej. 

Zaapelowano o kolejne artykuły, jak również o propozycje przyszłych numerów tematycznych. 

 

7. Dyr. Anna Uryga poinformowała zebranych, iż w wyniku uzyskanych dużych oszczędności w 

ramach projektu pn. „Portal zarządzania wiedzą i potencjałem naukowym Uniwersytetu 

Jagiellońskiego – Collegium Medicum jako moduł Polskiej Platformy Medycznej” zostało 

zgłoszone jako uzupełnienie do projektu zadanie dotyczące utworzenia portalu elektronicznej 

Kartoteki Haseł Wzorcowych w wersji polsko-angielskiej w oparciu o Medical Subject Headings 

(MeSH). Aktualnie oczekuje na opinię ekspercką. Szacowany koszt zadania to kwota ok. 

448000 zł. Jest to szansa na aktualizowanie kartoteki MeSH  do kolejnych nowych wersji, 

zarówno w PPM, jak i katalogach bibliotecznych (aktualnie używana wersja pochodzi z 2015 r.). 

W ramach projektu gwarantowane będzie wsparcie finansowe kartoteki na okres 24 miesięcy, 

następnie konieczne będzie współdzielenie środków również przez pozostałych członków 

KDBAUM. Dyrektor Uryga wyraziła także  potrzebę  organizowania w przyszłości raz na jakiś czas 

warsztatów dot. MeSH. 

 

8. Decyzja dotycząca organizacji następnej konferencji zostanie podjęta w późniejszym czasie. 

Miejsca brane pod uwagę to Kraków (Biblioteka Collegium Medicum UJ) lub Wrocław (Biblioteka 

Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu) 

 

9. Dyr. Witold Kozakiewicz poinformował o organizowanej w czerwcu 2022 w Rotterdamie 

(Holandia)  Konferencji EAHIL (European Associtaion for Health Information and Libraries) 

i zachęcał bibliotekarzy z polskich bibliotek medycznych do uczestnictwa. 

 

Protokół sporządziła Katarzyna Falow 

  


